
	
Rejsegilde	på	Fanø	Kunstmuseum	den	14.	januar	2025	
Det	blev	en	festdag	for	museet.	Ikke	mindre	end	cirka	40	var	mødt	op	for	at	fejre,	at	vi	nu	er	nået	så	
langt.	

Håndværkerne	kom	som	det	hører	sig	3l	med	kransene,	der	skulle	hænges	op.	Yngstemanden	
kravlede	tradi(onen	tro	op	for	at	sæ/e	dem	på	spærene.	Alt	gik	godt.	

En	stor	blandemaskine	var	kommet	om	morgenen.	Den	skulle	i	dagene	e5er	rejsegildet	forsyne	
murerne	med	cement.	

Formand	Birgit	Knudsen	holdt	naturligvis	en	tale	for	bygherren,	der	jo	er	Fanø	Kunstmuseum.	

Om	byggeriet	fortalte	hun,	at	det	hele	startede	med	et	telefonopkald	fra	et	bestyrelsesmedlem	i	en	
meget	stor	fond,	Alice	og	Tage	Sørensens	fond.	I	telefonsamtalen	blev	hun	spurgt	om	museet	havde	
et	projekt	i	skrivebordsskuffen,	som	det	gerne	ville	have	realiseret.	Det	kunne	hun	sige	ja	(l.	
Bestyrelsen	havde	gennem	lang	(d	talt	om	en	(lbygning.	Nu	kunne	de3e	pludselig	blive	en	mulighed.	
Straks	sendte	Fanø	Kunstmuseum	en	ansøgning	)l	fonden.	Denne	blev	imødekommet.	

E"er	jul	2022	gik	bestyrelsen	så	i	gang	med	at	finde	en	arkitekt.	Valget	faldt	på	Steffen	M.	
Søndergaard,	der	også	har	været	arkitekt	på	den	bygning,	som	%lbygningen	nu	bliver	indgangen	%l.	
For$d,	nu$d	og	frem$d	bliver	altså	nu	på	smukkeste	vis	forbundet.		

Der	har	naturligvis	været	nogle	bump	på	vejen.	Et	af	bumpene	var,	at	vi	på	grund	af	bl.a.	teknikken	9l	
affugtning	m.m.	ikke	kunne	klares	inden	for	den	dona'on,	vi	havde	fået	'ldelt.	Bestyrelsen	må#e	lige	
have	søgt	et	par	fonde	mere	og	have	en	bygge*lladelse	fra	kommunen.	Endelig	faldt	alt	på	plads	i	
e"eråret	2024.	Nu	kunne	håndværkerne	gå	i	gang.	Det	skete	lige	før	jul.		

Formanden	takkede	Alice	og	Tage	Sørensens	fond	for	den	meget	store	dona4on.	Det	er	vi	meget	
taknemmelige	for,	sagde	hun.	Hun	takkede	også	RealDania	Fonden	og	Den	A.P.	Møllerske	Stø#efond	
for	deres	stø*e	+l	+lbygningen.	Uden	fondenes	stø*e	var	de*e	byggeri	ikke	blevet	muligt,	
understregede	hun.		

Hun	re'ede	også	en	stor	tak	!l	alle	håndværkerne	og	Henning	Frosch	for	deres	store	faglige	
dyg$ghed	og	understregede,	at	det	var	en	stor	fryd	næsten	hver	dag	at	gå	forbi	og	se,	hvor	langt	
byggeriet	nu	var	kommet.		

E"er	Birgit	Knudsen	talte	arkitekt	Steffen	M.	Søndergaard.	Han	slu/ede	sin	tale	med	at	hælde	lidt	
snaps	i	et	snapseglas	og	skålede	for	byggeriet.	Lige	så	snart	snapsen	var	drukket,	blev	glasset	smadret	
og	Steffen	Søndergaard	kunne	konstatere,	at	det	gik	i	mange	tusinde	stykker.	Han	kunne	derfor	
afslu&e	sin	tale	med	at	sige:	”Må	de&e	byggeri	bestå	og	være	1l	gavn	i	lige	så	mange	år,	som	glasset	
gik	i	skår.”	

Alle	blev	nu	budt	på	Fanø	smørrebrød	inde	på	museet.	Her6l	var	det	muligt	at	skåle	i	øl	og	vin.		

Abonnerer	man	på	TV	Fanø,	kan	begge	taler	ses	og	høres	i	deres	helhed.	

Birgit	Knudsen,	formand	


